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دلگرمی تولیدکنندگان به آینده
تولید  هدف  با   1362 سال  بافت«  جامه  »شرکت 
اندازی شده، در  پائیزه راه  پوشاک گرم زمستانه و 
حال حاضر  به تولید و دوخت پلیور زنانه، پلیور مردانه 
و پلیور بچگانه می پردازد و تاکنون موفق به کسب 
عناوین مختلفی از جمله واحد نمونه صادراتی کشور 

و تولید کننده نمونه کشور شده است. 
مسعود شاه بختی- مدیرعامل- یکی از معضلات 
و  دانست  قاچاق  واردات  را  پوشاک  صنعت  فعلی 
گفت: سازمان مبارزه با قاچاق کالا و ارز باید تلاش 
خود را برای کنترل و مهار واردات غیرقانونی افزایش 
دهد، باید تدابیری اندیشیده شود  تا کسی جرأت نکند 
کالای قاچاق را عرضه کند یا اصولًا قاچاق توجیه 

اقتصادی خود را از دست دهد.  
تولیدکننده  میان  تعادلی  ترتیب  این  به  افزود:  وی 
داخلی که مالیات ارزش افزوده، بیمه و ... می پردازد 
با محصولات وارداتی که تعرفه های قانونی پرداخت 

کرده، به وجود می آید. 
به اعتقاد شاه بختی، فروشگاه های عرضه کالاهای 
وارداتی مانند پلیور، لباس نوزاد، لباس زنانه و ... باید 
اظهارنامه کالا در اختیار داشته باشند. راه های بسیاری 
برای مهار قاچاق وجود دارد اما به نظر می رسد اراده 

چندانی برای انجام این کار وجود ندارد!
مسئولین  از  برخی  گفت:  بافت  جامه  مدیرعامل 
رفع  به  قادر  داخل  تولیدی  واحدهای  که  معتقدند 
نیازهای داخلی نیستند پس اجازه دهیم واردات ادامه 
یابد، این رویکرد کاملًا نادرست است، اگر واحدهای 
تولیدی صد درصد نیاز بازار را تهیه نمی کنند حداقل 
سود و عوارض پایین تر آورده شود تا از طریق مبادی 

قانونی، واردات صورت گیرد. 
از  بسیاری  داشت:  اذعان  نمونه  صادرکننده  این 
فعالان بازار تمایلی ندارند به صورت شفاف کارکنند 
... شناخته شوند،  و نزد سازمان های مالی، بیمه و 
می خواهند در سایه و به اصطلاح »چراغ خاموش« 

فعالیت کنند. 
وی در مورد طرح GS1 و کنترل واردات پوشاک 
خارجی گفت: یکی دو سال به این طرح پرداخته شد 
و در حال رسیدن به اجرا بود که متأسفانه عملیاتی 

اشاره:
 چهارمین نمایشگاه تخصصی پوشاک ایران با حضور تولید کنندگان و فعالان صنعت پوشاک 
کشور به همت اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران و همراهی کارگروه ساماندهی 
مد و لباس کشور به مدت چهار روز در سالن B ۳۸ محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
تهران برگزار شد. مهم ترین اهداف برگزاری چهارمین نمایشگاه پوشاک، ایجاد رقابت و تبادل 
اطلاعات بین تولیدکنندگان و صادرکنندگان پوشاک، ارتقای سطح تولید داخلی کشور، علمی 
کردن طرح تولید لباس داخلی، کمک به توسعه اشتغال، بازاریابی و افزایش صادرات و افزایش 

بهره وری تولیدات داخلی بود.
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نشد. واقعیت این است که در بسیاری از کشورها این 
طرح با موفقیت اجرا شده است و اراده ای وجود ندارد 

تا نظم و نسقی به بازار کشور داده شود. 
بیان داشت: بهتر است پول ملی ارزش  شاه بختی 
تولیدکننده  تا  باشد  داشته  بازار  در  را  خود  واقعی 
رقابت  اگر  نشود.  مواجه  بیشتری  آسیب های  با 
گیرد ،  خارجی شکل  و  ایرانی  تولیدات  میان  سالم 
صنعتگران ایرانی مخالفتی با آن ندارند زیرا معتقدیم 
موجب سالم سازی محیط کسب و کار می شود و در 
این شرایط رقابتی تولیدکنندگان تمام تلاش خود را 
برای ارتقای کیفیت، کاهش قیمت تمام شده و ... به 
عمل خواهند آورد. از سوی دیگر مصرف کننده به 
دنبال خرید محصول باکیفیت و قیمت مناسب است 
ندارد که فلان محصول  برایش  تفاوت چندانی  و 

تولید ایران است یا کشور دیگر.
وی اذعان داشت: اختصاص یارانه به برخی کشورها 
مانند سوریه با تعرفه صفر درصد واردات نیز به تولید 
داخلی آسیب می زند همان طور که یک تولیدکننده 9 
درصد مالیات بر ارزش افزوده پرداخت می کند، این 

رقم باید مشمول طرف سوری نیز شود. 
نیز  افزوده  sارزش  بر  مالیات  شاه بختی،  به گفته 
یک معضل برای تولیدکننده است زیرا این قانون 
بدون ساختارسازی مناسب جهت اجرا به تصویب 
رسید، ضمن این که مالیات بر ارزش افزوده را باید 
مصرف کننده بپردازد نه تولیدکننده. متأسفانه گویی 
در مملکت ما همه چیز معکوس است و  ممیز دارایی 
به جای این که به امور بازار رسیدگی کند، ابتدا سراغ 
قانونمند  تولیدکننده  چون  چرا؟  می آید  تولیدکننده 
است و عملکرد آن شفاف، روشن و قابل مشاهده 

است. 
مدیرعامل جامه بافت یادآور شد: دولت، مسئولین 
و ادارات مالی باید دریافت ارزش افزوده را اول از 
فروشگاه ها و کف بازار شروع کنند. در حال حاضر 
بازار از صدور فاکتور و شفاف سازی خودداری می کند 
افزوده شانه  بار پرداخت مالیات بر ارزش  از زیر  و 
خالی می کنند؛ پس در این میان تولیدکننده باقی 
می ماند و وی ملزم به پرداخت 9 درصد مالیات بر 
ارزش افزوده می شود. در تمام کشورها کارآفرینان 

و تولیدکنندگان مورد تکریم و حمایت قرار می گیرند 
است  کسانی  متوجه  آسیب  بیشترین  ایران  در  اما 
که  باشیم  داشته  توجه  می کنند!  کار  قانونمند  که 
9 درصد از فروش یعنی 60-50 درصد سود یک 
واحد تولیدی. مگر پوشاک چند درصد سود دارد که 
60 درصد  آن به مالیات بر ارزش افزوده اختصاص 

می یابد؟! 
شاه بختی، دلگرمی تولیدکنندگان به آینده و برقراری 
از نکات  را  با برخی کشورها  بانکی  روابط مالی و 
مثبت لغو تحریم ها برشمرد و گفت: بعضی از کشورها 
)به صورت انگشت  شمار( گشایش اعتبار می پذیرند، 
امیدوارم روابط بانکی در سطح بین المللی بهبود یابد 
و بتوانیم برای کشورهای بیشتری گشایش اعتبار 

انجام دهیم.

چشمانمان را به جایزه صادراتی ندوخته ایم!
»شرکت تولیدی- صادراتی پوشاک مهیار زنجان« 
از سال 1366 فعالیت خود را در زمینه تولید جوراب 
در  متمرکز شد.  بر صادرات  از همان  و  نمود  آغاز 
این راستا ابتدا محصولات خود را به آسیای میانه 
بازار کشورهای عربی  به  بعد  صادر کرد و در گام 
نیز  راه یافت. همچنین سال 1383 به عنوان اولین 

تولیدکننده جوراب های نانو در کشور شناخته شد.
مطالب  بیان  ضمن  مدیرعامل-  ضرابی-  محمود 
در  مستقیم  به صورت  نفر   40 حدود  افزود:  فوق 
این مجموعه به فعالیت می پردازند، در حال حاضر 
محصولات مهیار به کشورهای عربی صادر می شود 
و به تازگی روسیه را به فهرست کشورهای مقصد 

جهت صادرات اضافه کرده ایم. 
کارآفرین برتر استان زنجان با اعلام این مطلب که 
به  سال جاری  در  را  صادرات  میزان  داریم  تصمیم 
بالای یک میلیون دلار برسانیم، تصریح کرد: رکود 
بازار به مراتب بیشتر از سال گذشته است اگرچه از 
مرداد ماه به تدریج شاهد رونق نسبی بازار هستیم. 
خوشبختانه شرکت مهیار به دلیل تکیه بر ماشین آلات 
به روز و تلاش برای ارائه محصولات متنوع، داخل 
و خارج کشور به موفقیت قابل قبولی رسیده است.  

مدیرعامل شرکت مهیار به مشکلات سیستم های 

 مدیران جامه بافت

محمود ضرابی- مدیرعامل پوشاک مهیار زنجان
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بانکی کشور اشاره کرد و گفت: تولیدکننده با توجه 
جهت  گردش  در  سرمایه  نیازمند  بازار،  رکود  به 
به روزرسانی ماشین آلات و دستگاه های صنعتی است 
اما بانک ها در این زمینه با تولیدکنندگان همکاری 
نمی کنند، بهره های بانکی بسیار بالاست و وثایق 

سنگین از تولیدکننده طلب می کنند.
وی اضافه کرد: مشکل دیگر 23درصد سهم کارفرما 
برای بیمه نیروهای انسانی است که رقم سنگینی به 
شمار می آید. همان طور که می دانید حجم اشتغالزایی 
در  جوراب بافی(  بخش  ویژه  ) به  پوشاک  صنعت 
مقایسه با بسیاری از صنایع، بالاتر است پس بهتر 
قرار  توجه  مورد  را  نکته  چند  امر  متولیان  است 
دهند؛ نخست این که قانون تأمین اجتماعی را برای 
دوم  نمایند،  تسهیل  پوشاک  و  نساجی  صنعتگران 
پوشاک  و  نساجی  بخش  صادرکنندگان  از  این که 
و  نوسازی  نیاز،  مورد  اولیه  مواد  واردات  بخش  در 
بازسازی ماشین آلات، اختصاص جوایز صادراتی و 
... حمایت به عمل آورند. متأسفانه پنج سالی  است 
که شاهد توقف جوایز صادراتی هستیم اما همچنان 
به صادرات ادامه می دهیم؛ پس صادرکننده واقعی 
هستیم و چشمانمان را به جایزه صادراتی ندوخته ایم! 
ضرابی پیشنهاد کرد که دولت، جایزه صادراتی ) 2-3 
درصدی( را برای تولیدکنندگانی که طی 5 سال اخیر 
صادرات موفق داشته اند، در نظر بگیرد؛ به این ترتیب 
تولیدکننده با انگیزه و اشتیاق بیشتری به صادرات 
ادامه خواهد داد و اطمینان داشته باشید شاهد رشد 

چشمگیر صادرات غیرنفتی خواهیم بود.
درصد   9 پرداخت  زنجان،  استان  برتر  صادرکننده 
مالیات بر ارزش افزوده را برای تولیدکنندگان دشوار 
دانست و گفت: متأسفانه پرداخت این رقم، صنعت 
نساجی را در آستانه توقف قرار داده و در صورت عدم 
حمایت جدی دولت از این صنعت، تعداد واحدهای 

متوقف افزایش خواهد یافت. 
به گفته وی، کشورهای صاحب نام و معتبر در زمینه 
ساخت ماشین آلات و تکنولوژی های نساجی که در 
ایرانی  تولیدکنندگان  به  توجهی  تحریم ها،  دوران 
ایران  با  تعامل  و  از همکاری  اما  نمی دادند،  نشان 
استقبال می کنند و خواهان بهره گیری صنعتگران 

تکنولوژی های  و  ماشین آلات  از جدیدترین  ایرانی 
خود هستند؛ حتی در برخی موارد نمایندگان فروش 
خود را به ایران اعزام می کنند تا از نزدیک به بحث 
و تبادل نظر با مدیران واحدهای نساجی و پوشاک 
تغییر نگرش مثبتی ماحصل  چنین  بپردازند؛ قطعاً 

برجام و لغو تحریم هاست. 
مدیرعامل شرکت مهیار در مورد واردات غیرقانونی 
پوشاک گفت: اقدامات موثری برای کنترل و مبارزه 
با قاچاق منسوجات از سوی نهادهای ذی ربط دولتی 
در حال  انجام است اما این کنترل ها باید مستمر 
باشند. ضمن این که بخشی از قاچاق از مبادی رسمی 
و قانونی کشور و با شیوه های مختلف وارد می شوند 

که باید تدبیری برای کنترل این بخش اندیشید.
ضرابی یادآور شد: نمایشگاه پوشاک امسال از ضعف 
اطلاع رسانی رنج می برد هم چنین این نمایشگاه باید 
تولیدکننده را به حضور و نمایش توانمندی های خود 
تشویق کند اما به دلیل اجاره بهای بالای غرفه ها، 
بسیاری از تولیدکنندگان پوشاک با توجه به شرایط 
غرفه  اخذ  به  قادر  مطلوب،  نه  چندان  اقتصادی 

نمی شوند.  
به گفته وی، برگزاری جلسات هم اندیشی غرفه داران 
) تولیدکنندگان پوشاک( با مدیران برگزاری نمایشگاه 
جهت بهبود روند برگزاری نمایشگاه را بسیار موثر 

دانست.

هیچ چیزی از دولت نمی خواهیم جز... 
»شرکت تار تن« برند تخصصی شال و کلاه، دو 
نسل است که در زمینه بافت به فعالیت ادامه می دهد 
و حدود 40 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم در 
این مجموعه تولیدی مشغول کار هستند. خوشبختانه 
به دلیل کسب جایگاه قابل قبول در بازار، رکود پیش 
آمده در بازار، تأثیرات عمیقی بر فعالیت ما نداشت.  

سعی  داشت:  ابراز  مدیرعامل-  بهرام شهریاری- 
می کنیم فارغ از حمایت یا عدم حمایت دولت، به 
و  بیشتر  خدمات  ارائه  محصولات،  کیفیت  ارتقای 
این  به  و  شویم  متمرکز  مصرف کنندگان  به  بهتر 
ماندن،  دولت  حمایت  منتظر  که  رسیده ایم  نتیجه 
فایده ای ندارد! هیچ چیزی از دولت نمی خواهیم جز 

بهرام شهریاری- مدیرعامل تار تن
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این که به وظایف خود در زمینه کنترل قاچاق و ... 
عمل کنند.  

اخیر،  چندماه  طی  خوشبختانه  شد:  یادآور  وی 
اقدامات خوبی در زمینه کنترل قاچاق صورت گرفته 
وارد  نتوانستند  قاچاق  محموله های  از  بسیاری  و 
کشور شوند اما طبق آخرین خبری که به ما رسیده 
) فارغ از صحت و سقم آن( واردکنندگان به جای 
این محصولات  ترکیه،  از  پوشاک  قاچاق مستقیم 
ایران  میان  زیرا  می کنند!  کشور  وارد  سوریه  از  را 
و سوریه قرارداد تعرفه ترجیحی منعقد شده است 
از  از کالاهای تولید ترکیه  اما حجم قابل توجهی 
طریق سوریه به ایران قاچاق می شود. کسی نیست 
بپرسد سوریه که در شرایط بسیار آشفته اقتصادی، 
سیاسی و امنیتی به سر می برد، چه تولیداتی دارد 
که هر روز شاهد واردات منسوجات به نام این کشور 
هستیم؟پس قاچاقچیان هم بیکار ننشسته اند و دنبال 

یافتن راه های ورود کالا به ایران می گردند! 
وی ضمن انتقاد از برخی قوانین و مقررات دست و 
پاگیر در زمینه سیستم های بانکی به خصوص چک 
گفت: طبق قانون جدید، فردی که چک برگشتی 
و  دسته چک خواهد شد  دریافت  به  قادر  باز  دارد 
نگرانی و ترس همیشگی از برگشت چک و عدم 
نکته  این  است  رفته  بین  از  چک  دسته  دریافت 
دردسرهایی برای تولیدکنندگان که خرید و فروش 
محصولات خود را با چک انجام می دهند، به وجود 

آورده  است. 
مدیرعامل تار تن در مورد نمایشگاه پوشاک تهران 
نیز گفت: به اعتقاد من نمایشگاه خوبی است و از 
در  دوستان  هستیم،  راضی  نمایشگاه  این  حضور 
اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک زحمات 
و تلاش های بسیاری برای برگزاری یک نمایشگاه 

موفق به عمل آورده اند که جای قدردانی دارد. 
شهریاری تصریح کرد: با اندکی دقت در غرفه های 
فضای  بهترین  که  شد  خواهید  متوجه  نمایشگاه 
نمایشگاه به غرفه داران چین و ترکیه اختصاص داده 
شده اگرچه مدیران برگزاری نمایشگاه از یک سال 
پیش پیگیری های خود را مبنی بر اختصاص این 
سالن به عمل آورده بودند متأسفانه این بی مهری ها 

نشان می دهد که کسی دنبال منافع ملی نیست و 
حمایت از تولید صرفاً یک شعار است! در حالی که 
سایر کشورها، بهترین سالن های نمایشگاهی خود را 
به تولیدکنندگان و صنعتگران همان کشور اختصاص 

می دهند. 

عوامل کندکننده سرعت تولید
تولید  زمینه  در  ویچی«  پوشاک  تولیدی  »شرکت 
لباس های مجلسی و شب زنانه است و به صورت 
عاملیت های فروش توزیع می شوند. در حال حاضر 
و  برش  فروش ،  اداری،  بخش  در  نفر   65 حدود 
طراحی فعال هستند و دوخت محصولات به صورت 

برون سپاری انجام می شود.
جعفر جهان پاک- مدیرعامل- بیان داشت: فروش 
و بازاریابی یک علم است و یک تولیدکننده نمی تواند 
را  آن  اما  کرده ام  تولید  کالایی  یک  کند  اعلام 
محصول  فروش  عدم  دلایل  باید  وی  نفروخته ام؛ 
آیا مشکل در عرضه محصول است؟  را پیدا کند؛ 
آیا در  آیا در طراحی محصول مشکل وجود دارد؟ 
محصولات  به  نتوانسته  اولیه  مواد  تهیه  زمینه 
نیاز و  از  آیا اطلاعی  پیدا کند؟  باکیفیت دسترسی 
سلیقه مشتری دارد؟ بررسی تمام بخش های تولید و 
توزیع، یک تولیدکننده را با نقاط ضعف و قوت خود 

آگاه می کند.
در  رکود  منکر وجود  این مطلب که  اعلام  با  وی 
بازار نیستم، گفت: در همین بازار راکد، پوشاک ترکیه 
بسیاری  فروشگاه های  و  دارد  خوبی  بسیار  فروش 
به توزیع پوشاک ترکیه می پردازند  در سطح شهر 
و مورد استقبال چشمگیر مصرف کنندگان نیز قرار 
می گیرند. دلیل این موفقیت چیست؟ به نظر می رسد 
این نخستین سوالی است که هر تولیدکننده ای باید 

از خود بپرسد. 
که  است  این  واقعیت  شد:  یادآور  پاک  جهان 
محصولات برخی از تولیدکنندگان ترکیه به روز تر، 
مدرن تر و متنوع تر از تولیدات داخلی است، جریان 
نسل  و  می کند  تغییر  بالایی  بسیار  سرعت  با  مد 
امروز با بهره گیری از اینترنت و شبکه های اجتماعی، 
دارند  دنیا  روز  مدهای  به  گسترده ای  دسترسی 

جعفر جهان پاک- مدیرعامل تولیدی پوشاک ویچی
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و حاضر نیستند هر کالایی را با هر طرح و مدلی 
خریداری نمایند. 

به اعتقاد این تولیدکننده، خوشبختانه ویچی در زمینه 
ایرانی، به  نیاز روز مصرف کنندگان  پاسخگویی به 
روز رسانی محصولات، ارتقای سطح آگاهی و دانش 
پرسنل مجموعه، استفاده از تجهیزات و ماشین آلات 
عمل  تولید  موفق  سرعت  افزایش  برای  مدرن 

کرده است.
وی تأکید کرد: نرخ بالای بهره بانکی، مشکلات 
بیمه، مالیات و ... را عوامل کندکننده سرعت تولید 
برشمرد که قادر به توقف کامل  تولیدکنندگان داخلی 

 نیستند.   
یک  به عنوان  کرد:  تصریح  ویچی  مدیرعامل 
پوشاک  از  بسیاری  آسیب های  تولیدی  مجموعه 
قاچاق می بریم اما می توان این تصور را داشته باشیم 
که پوشاک قاچاق به صورت قانونی وارد کشور ما 
شده و باید انتخاب کنیم که می خواهیم کنار این 
برند بمانیم یا نه. اگر انتخاب ما ماندن است باید به 

سیستم های روز تولید مسلط شویم. 
رشته های  در  مسائل  از  یکسری  داد:  ادامه  وی 
تولیدکننده  مثال  برای  است  متفاوت  مختلف، 
داخل  از  را  خود  اولیه  مواد  که  خانگی  منسوجات 
تهیه می کند با مقوله  واردات ارتباط چندانی ندارد اما 
شاید اصلی ترین مشکل تولیدکننده ای مانند ویچی 
که لباس های مجلسی به روز ارائه می کند، واردات 
مواد اولیه است که مورد حمایت دولت قرار نمی گیرد. 
بازدارنده  عامل  و  مشکل  اصلی ترین  پاک،  جهان  
گفت:  و  دانست  قاچاق  را  پوشاک  تولیدکنندگان 
»نرخ بالای سود بانکی«، »دسترسی به مواد اولیه 
با کیفیت« و »سطح پایین دانش و آگاهی نیروی 

انسانی« از سایر معضلات این صنعت هستند. 
به اعتقاد مدیرعامل ویچی، تقاضای بازار نسبت به 
پوشاک داخلی چندین برابر شده و این امر بیانگر 
واردات  کنترل  زمینه  در  دولت  نسبی  موفقیت 

غیرقانونی است.
وی تصریح کرد: پس از لغو تحریم ها، شاهد ثبات 
و امنیت اقتصادی در کشور هستیم و می توان به 

تدوین برنامه ریزی  بلندمدت تر از گذشته پرداخت. 

جهان  پاک در بخش دیگر مصاحبه اذعان داشت: 
در نمایشگاه سال گذشته، عامه مردم رفت و آمد 
بسیاری به سالن ها داشتند و انرژی و زمان غرفه داران 
و  می کردند  مختلف  جواب های  و  سوال  را صرف 
فرصت کمتری برای گفت وگو با مخاطبین اصلی که 
به دنبال اخذ عاملیت فروش یا همکاری بودند؛ فراهم 
می شد اما خوشبختانه نمایشگاه پوشاک امسال را 
تخصصی تر ارزیابی می کنم و اغلب بازدیدکنندگان 
را مدیران فروشگاه ها یا کسانی که به دنبال راه اندازی 

فروشگاه هستند، تشکیل می دهد.

تولیدکنندگان  توانمندی  نمایش  برای  فرصتی 
پوشاک

ارائه  و  تولید  زمینه  در  راسپینا«  تولیدی  »شرکت 
پوشاک زنانه فعال است و حدود33  نفر در بخش 
توزیع فروشگاهی و 55 نفر در بخش تولید به تولید 

به فعالیت می پردازند.  
به  داشت:  عنوان  مدیرعامل-  پارسائی-  افشین 
لطف خداوند طی سال های رکود، هیچ گاه با مشکل 
عملکرد  و  وضعیت  ماه  هر  نشده ایم،  روبرو  جدی 
فعالیت خود را نسبت به سال گذشته مورد مقایسه 
قرار می دهیم و طی این مدت دو ماه سال 94 با 
کاهش 5 درصدی فروش محصولات مواجه شدیم 
و در سایر ماه ها و سال هایی که از فعالیت ما سپری 

می  شود با روند رو به رشد فروش روبرو بوده ایم.  
نرخ  شدن  واقعی  بر  تأکید  ضمن  تولیدکننده  این 
اما قطعاً  به رشد است  ما رو  دلار گفت: روند کار 
هر اندازه واردات محدود و کمتر شود، تولید داخلی 
رونق بیشتری پیدا می کند البته معتقدم باید پیش 
زمینه ای ایجاد کنیم تا محصول قاچاق، توجیه پذیری 

اقتصادی خود را از دست بدهد.
وی تصریح کرد: اگر متولیان تولید و صنعت کشور 
تسهیلات  و  وام  تا  نمایند  فراهم  شرایطی  بتوانند 
بانکی به تولیدکننده واقعی اختصاص یابد و نظارت 
واقعی در اختصاص وام به واحدهای تولیدی صورت 

گیرد. 
تهران  پوشاک  نمایشگاه  برگزاری  روند  پارسائی، 
شاهد  تداوم،  در صورت  که  کرد  ارزیابی  مثبت  را 

افشین پارسائی- مدیرعامل تولیدی راسپینا
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برگزاری نمایشگاه های موفق تر و پربار خواهیم بود، 
اگرچه بهتر بود این نمایشگاه شب عید یا فروردین 
ماه برگزار می شد تا مشتریان بیشتری به خصوص 
و  محصولات  با  آشنایی  برای  مرزی  شهرهای  از 

تولیدات ایرانی راهی نمایشگاه شوند.  
به گفته پارسائی، نمایشگاه بهترین فرصت است تا 
برندهای معتبر، مطرح و توانمند ایرانی به معرفی 
محصولات متنوع خود بپردازند و مصرف کنندگان 
را در جریان تولیدات باکیفیت واحدهای ایرانی قرار 

دهند.
اغلب  متأسفانه  شد:  یادآور  راسپینا  مدیرعامل 
ارائه  نمایشگاه های عرضه مستقیم کالا با نگرش 
برگزار  به مصرف کنندگان  ارزان قیمت  محصولات 
می شود که این موضوع ناخودآگاه باعث زیر سوال 
رفتن کیفیت تولیدات ایرانی شده است لذا بسیاری 
می شوند  متوجه  که  زمانی  مصرف کنندگان  از 
کالایی تولید داخل است، تمایلی به خرید آن نشان 
نمی دهند. این نگرش طی سه دهه به مردم تلقین 
شده اما برگزاری نمایشگاه های تخصصی با حضور 
موجب  خوشنام،  و  معتبر  تولیدکنندگان  و  برندها 
افتخار این صنعت است و مردم به تدریج در می یابند 
که مدل ها و رنگ های روز دنیا در تولیدات باکیفیت 

ایرانی نیز لحاظ می شوند. 
وی اظهار داشت: متأسفانه شرایط به نحوی است 
که بسیاری از تولیدکنندگان، محصولات خود را با 
بتوانند در  تا  ... عرضه می کنند  و  ترکیه  تولید  نام 
بازارهای داخلی آنها را به فروش برسانند اما برگزاری 
معتبر  برندهای  و حضور  تخصصی  نمایشگاه های 
باعث می شود به تدریج دیدگاه منفی مصرف کنندگان 
نسبت به تولیدات ایرانی تغییر کند به همین دلیل 
پیشنهاد می کنم این قبیل نمایشگاه ها هر شش ماه 

یک بار برگزار شود.

عمل  به  حمایت  از  تولیدکننده  چگونه  دولت 
می آورد؟

تولید  بیبی«  آی  نور  تولیدی  »گروه  فعالیت  زمینه 
از  سالی   6 حدود  است،  بچه گانه  و  نوزاد  پوشاک 
فعالیت این برند سپری می شود و 30 نفر به صورت 

این  در  غیرمستقیم  به صورت  نفر  و 50  مستقیم 
مجموعه فعالیت می کنند.

گسترده  حجم  به  مدیرعامل-  منصوری-  منصور 
قاچاقچیان  گفت:  و  کرد  اشاره  پوشاک  قاچاق 
غیرقانونی  واردات  به  اقدام  مختلف  شیوه های  به 
بازار  در  آزادانه  فروش  و  پوشاک  و  منسوجات 
می کنند. برخی ابراز می دارند نمایندگی فلان برند 
برندهای  برخی  حالی که  در  هستند  ترکیه  مطرح 

ترکیه هیچ نماینده ای در ایران ندارند! 
هنوز  که  مطلب  این  بیان  با  آی  نور  مدیرعامل 
تأثیرات برجام و لغو تحریم ها تأثیری در روند تولید و 
بازار نگذاشته، گفت: تولیدکنندگان در شرایط دشوار 
پیش بینی  نمی توان  و  می دهند  ادامه  فعالیت  به 

مشخصی از آینده به عمل آورد.
به گفته منصوری، می خواهیم بدانیم که دولت چگونه 
از ما ) تولیدکنندگان و کارآفرینان( حمایت به عمل 
حجم  که  تولیدی  بزرگ  واحدهای  آیا  می آورد؟ 
می دهند،  تشکیل  را  کشور  اشتغال  از  گسترده ای 
به  که  واردات  سود  می گیرند؟  قرار  حمایت  مورد 
تولیدی  واحدهای  مدیران  اما  است  بیشتر  مراتب 
ترجیح می دهند سرمایه خود را به تولید و اشتغالزایی 
اختصاص دهند. نمی دانم چرا از تولیدکننده حمایتی 
این  نمی شود! مدیرعامل آی نور اذعان داشت: به 
شویم،  متفاوت  کارهای  وارد  که  رسیده ایم  نتیجه 
منتظر حمایت و کمک دولت نمی مانیم و تلاش 
تا  ارتقا دهیم  را  می کنیم کیفیت محصولات خود 
وی  شوند.  ما  تولیدات  جذب  بیشتری  مشتریان 
امسال راضی  نمایشگاه  از حضور در  تصریح کرد: 
هستیم و بازدیدکنندگان بسیاری جهت همکاری به 

غرفه ما مراجعه کرده اند. 

اولویت نخست ما ارائه تولیدات داخلی است
»شرکت مکث تجارت کالا« با برند تجاری مکس 
حدود 4 سال است که فعالیت خود را آغاز کرده اما 
دارای پشتوانه 70 ساله در زمینه فعالیت های تجاری 
می باشد. در ابتدا به صورت سنتی و سبک و سیاق 
گذشته، کار آغاز شد اما طی سال های اخیر تغییر 
رویه داد و برند تجاری مکث مورد ثبت قانونی قرار 

منصور منصوری- مدیرعامل آی  نور بیبی

امیرمهدی عطاران   - مدیر اجرایی مکث تجارت کالا
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گرفت. در حال حاضر دارای 11 شعبه تک فروشی در 
سراسر کشور و 3 عمده فروشی در تهران و مشهد 
دایر شده و تصمیم دارد تعداد مراکز تک فروشی خود 

را به 40 فروشگاه افزایش دهد. 
امیرمهدی عطاران   - مدیر اجرایی- اذعان داشت: 
اولویت نخست و اصلی ما ارائه تولیدات داخلی است 
و اگر هم محصولات خارجی به فروش می رسانیم، 
کالاهای باکیفیت و سطح بالا مدنظر قرار می گیرد.

سر  به  رکود  شرایط  در  ایران  بازار  داد:  ادامه  وی 
می برد البته این رکود به تبع بحران اقتصاد جهانی 
است و شاید متأسفانه در کشور ما نمود بیشتری دارد. 
حجم فروش محصولات مختلف کاهش یافته که 
امیدوارم با سیاست های آتی دولت این رکود از بین 

برود و تولیدکنندگان به رونق دست یابند.
برجام،  می شد  تصور  ساخت:  خاطرنشان  عطاران 
امر  ظواهر  فعلًا  اما  دهد  نجات  رکود  از  را  کشور 
چنین امری را نشان نمی دهد و امید داریم در آینده 
شاهد بهبود شرایط باشیم. مدیر اجرایی مکث تجارت 
گفت: دولت برای مبارزه با قاچاق تلاش بسیاری به 
عمل آورده که جای تقدیر دارد، اما نکته اینجاست 
که اولًا معیار اساسی و درستی برای مبارزه با قاچاق 
وجود ندارد ؛  ثانیاً قانون باید برای همگان به صورت 
یکسان اجرا شود. وی از مسئولان گلایه مند بود که 
با شعار حمایت از تولید و اقتصاد مقاومتی وارد سال 
95 شدند اما در مرحله اول فقط فشارهای مضاعف 

به تولیدکنندگان تحمیل شده است. 
در  حاضر  تولیدکنندگان  حضور  سطح  عطاران، 
نمایشگاه پوشاک تهران را بسیار خوب توصیف کرد 
و گفت: اطلاع رسانی و تبلیغات مربوط به برگزاری 
نمایشگاه چندان گسترده نبود ضمن این که بهتر است 
تجدیدنظری در ساعت کار نمایشگاه صورت گیرد 
زیرا هم مصرف کنندگان و هم مدیران فروشگاه ها و 

عمده  فروشان حضور چندان پر رنگی ندارند.

تولید  به  ایران  در  که  می کنیم  افتخار 
می پردازیم

»شرکت گلسار« حدود 25 سالی است که بر تولید 
گل محمدی-  بافت زمستانی متمرکز است .  مانتو 

مدیرعامل- افزود: این بخش از صنعت پوشاک به 
دلیل واردات بی رویه ترکیه از دست تولیدکنندگان 
داخلی گرفته شده و تولیدکنندگان فعال در بازار باقی 
مانده اند، کما این که بسیاری از واحدهای تولیدی در 

سال گذشته تعطیل شدند.
وی ادامه داد: کوشیده ایم جایگاه خود را حفظ کنیم 
و ارتقا دهیم که خوشبختانه در طی این مسیر موفق 
دنیای  امروز،  دنیای  زیرا  نداریم  گلایه ای  بوده ایم، 
رقابت است و نمی توان خود را محدود کنیم، باید 
رقابت وجود داشته باشد تا کیفیت و تنوع محصولات 
روند صعودی خود را طی کنند اما به شکل سالم و 

سازنده که موجب آسیب به بدنه تولید کشور نشود.
گل محمدی یادآور شد: افتخار می کنیم که در ایران 
به تولید می پردازیم و به گواه بسیاری از خریداران 
باکیفیت و قابل رقابت است. حتی  محصولات ما 
برخی پیشنهاد می کنند برچسب تولید ترکیه را در 
محصولاتمان نصب کنیم تا میزان فروش افزایش 

پیدا کند اما تا امروز چنین کاری انجام نداده ایم. 
نیازمند  ایرانی  صنعتگر  تولیدکننده،  این  به اعتقاد 
بلکه  مالی  کمک های  نه  اما  دولت  است  حمایت 
تسهیل قوانین و مقررات و بسترسازی مناسب برای 
از طریق مجاری رسمی و  ورود کالاهای خارجی 
قانونی. وی حضور در نمایشگاه های خارجی برای 
را  ایرانی  پوشاک  تولیدکنندگان  توانمندی   معرفی 
ضروری دانست و گفت: دولت می تواند زمینه لازم 
برای حضور صنعتگران در نمایشگاه های معتبر سایر 

کشورها را فراهم نماید. 

کلید  جامعه،  افراد  تک  تک  نگرش  در  تغییر 
توسعه صنعت کشور

که  آرا-  پا  شرکت  مدیرعامل  فرهادی-  بیان الله 
یکی از تولیدکنندگان جوراب با استفاده از تکنولوژی 
باشد و 40  دنیا در کشور می  و ماشین آلات روز 
نفر را به صورت مستقیم در کارخانه خود مشغول به 
کار کرده است؛ گفت: تولید در این شرکت کیفیت 
محور است زیرا سیاست این شرکت بر این است 
جذب  خود  کالای  سوی  به  را  کننده  مصرف  که 
کند تا اینکه خود را درگیر بنکدارها و واسطه ها کند. 

گل محمدی- مدیرعامل تولیدی گلسار
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زمانی که مصرف کننده از کیفیت کالا راضی باشد 
خریداران، خود به سمت تولید کننده حرکت می کنند.
به گفته وی، در این سال ها که کشور با رکود مواجه 
بوده است، این شرکت تنها شرکتی است که نه تنها 

تولید خود را افزایش داده است. 
بلکه توانسته است ماشین آلات خود را نیز به روز 
تولید  اخیرا  و  دهد  توسعه  را  خود  تولیدات  و  کند 
تیشرتهای ورزشی را با جدیدترین ماشین بدون درب 

کشور ایتالیا به تولیدات خود بیفزاید.
فرهادی، بزرگترین مشکل موجود در صنایع کشور را 
مشکل فرهنگی دانست و گفت: بنده از دولت انتظار 
هیچگونه حمایت مالی را ندارم. اما توقع دارم موانع 
بر سر راه تولید قرار ندهد. به عنوان مثال چندی 
پیش در جهت توسعه تولید خود، تقاضای افزایش 
آمپر داده ام که در این مدت از کارمند جزء تا مدیران 
سازمان های مختلف، هر یک به نحوی مانعی برای 

این کار به وجود آوردند.
فرهادی با تاکید بر وجود مشکل فرهنگی در کشور 
از  بالاتر  کیفیت  با  کالاهای  وجود  با  حتی  گفت: 
ما  هموطنان  از  عده ای  هم  باز  خارجی،  کالاهای 
به دنبال مصرف و حتی بازاریابی کالاهای خارجی 
هستند. بنده با ورود کالای خارجی مخالف نیستم 
در  آیا  اما  پیشرفت می شود.  باعث  رقابت،  چرا که 
کشورهای دیگر هم مردم، بین کالاهای خارجی و 
کالای تولید کشورشان که هر دو هم در یک سطح 
کیفی هستند کالای خارجی را مصرف می کنند؟ این 
موضوع نشان می دهد که فرهنگ خارجی پسند در 

کشور ما حاکم است.
وی در ارتباط با توسعه تولیدات خود گفت: کار ما 
به  نیاز  اما  دارد،  توسعه  جهت  در  بالایی  پتانسیل 
نیروی کار متعهد و همراهی برخی از مسئولین دارد. 
شرکت ما از یک شرکت ایتالیایی دو عدد ماشین 
بدون درب خریداری کرد، مدیر فروش آن شرکت 
به بازدید از کارخانه ما آمد. اما متاسفانه بنده وقتی 
به یک شعبه تامین اجتماعی مراجعه می کنم رئیس 
آن شعبه برای صحبت کردن با من وقت نمیگذارد 
و از سوی دیگر دم از حمایت از تولید ملی می زنیم!

وی در ادامه افزود:  کشور ترکیه بهترین امکانات را 

برای ما قرار می دهد تا برای آن کشور کالا تولید 
کنیم. اخیرا هم پیشنهادی در این زمینه داشته ام. 
بدین صورت که کشور ترکیه زمین و سوله و وام 
تولید در اختیار ما قرار دهد و تا 3 سال وام را باز 
پس ندهیم و بعد از 3 سال بخشی از آن را پرداخت 

نماییم.
گفت:  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  فرهادی 
رئیس یک شعبه بانکی به بنده قول پرداخت وام 
قول،  این  اساس  بر  و  داد  تولید  توسعه  در جهت 
شرکت ما ماشین آلات ایتالیایی سفارش داد. پس 
کرد  اعلام  ما  به  بانک  آلات،  ماشین  سفارش  از 
که سود بازپرداخت وام 30 درصد است درحالیکه 
این نرخ در آن زمان 24 درصد بود. این عدم حسن 
منصرف  وام  دریافت  از  بنده  شد  باعث  آنها  نیت 
شوم اما به لطف خدا سرمایه لازم برای وارد کردن 
ماشین آلات را از منبع دیگری تامین کردم. اما اگر 
وام 30  به  باید  یا  من  نمیشد  فراهم  این سرمایه 
درصد تن می دادم یا قراردادم با شرکت ایتالیایی را 
فسخ می کردم که در آن صورت پیش پرداختم به 

من عودت داده نمی شد. 
در جامعه  موجود  فرهنگی  به مشکل  باز هم  وی 
اشاره کرد و گفت: مساله این است که اکثریت افراد 
برای  و  می کنند  بازی  نقش  یکدیگر  برای  جامعه 
رسیدن به یک هدف با یکدیگر همسو نیستند. هر 
مسئولی در هر جایگاهی هم نوع خود ما است اما 
قصاص یکی را بر روی دیگری انجام می دهیم و 
از  کارآفرینی  هر  می شود  باعث  مسائل  قبیل  این 
توسعه فعالیت خود دلسرد شود. مشکل فرهنگی در 
کشور ما می تواند از ژنتیک یا عدم آموزش نشات 
گرفته باشد یا اینکه علل تاریخی و جغرافیایی داشته 
باشد. مشکل فرهنگی بسیار فراتر از مشکلاتی چون 

قاچاق، نرخ بهره، مالیات و تامین اجتماعی است. 
وی در ادامه افزود: شرکت ما تمایل دارد نیروهایی 
را جهت آموزش به کشور ایتالیا اعزام کند. اما از 
این بیم داریم که این نیروهای آموزش دیده بعد 
با  و  نباشند  متعهد  به شرکت  نسبت  بازگشت،  از 
سرمایه گذاری شرکت ما برای دیگران فعالیت کنند. 
توسط  که  نیروهایی  هم  این  از  پیش  اینکه  کما 

بیان اله فرهادی- مدیرعامل تولیدی پا آر
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مجموعه ما آموزش دیده اند برای خودمان رقیب 
شده اند. برای یک رشد ریشه ای باید فرهنگ سازی 
از منافع شخصی برای منافع ملی صرف  کنیم و 
نظر کنیم. متاسفانه در حال حاضر در کشور ما یک 
شرکت خصوصی وجود ندارد که چند شریک 50 

سال با هم کار کرده باشند.
بی شک  گفت:  برجام  تاثیر  با  ارتباط  در  فرهادی 
نمی توان تاثیرات مثبت برجام را نادیده گرفت. به 
عنوان مثال  پیش از برجام برای خرید ماشین آلات 
تمام وجه را پرداخت می کردیم. اما ماشین، بعد از 6 
ماه به ما تحویل داده می شد که علت آن مسائل 
عدد  دو  جاری  سال  در  ما  بود.  تحریم  به  مربوط 
در  اکنون  که  کردیم  خریداری  باز  درب  ماشین 
کارخانه به کارگرفته شده است، اما تنها 10 درصد از 
کل وجه آن را پرداخت کرده ایم؛ بنابراین برجام برای 

ما اعتبار ایجاد کرد. 
وی در پایان، کلید حل مشکلات صنعت را تغییر 
مثبت در نگرش و طرز فکر تک تک افراد جامعه 

دانست. 

حمایت دولت از تولیدکنندگان داخلی یک 
ضرورت است

فاطمه پازوکی - مدیرعامل شرکت تینا و رزان- با 
37 سال سابقه در تولید پوشاک زنانه که نزدیک به 
27 سال است به تولید لباس های دخترانه وارد شده 
است و در حال حاضر در حدود 50 نفر را به طور 
مستقیم در مجموعه خود مشغول به کار کرده است.
وی که سومین سال حضورش در نمایشگاه را به 
عنوان غرفه دار تجربه می کرد گفت: حضورش در 
این دوره از نمایشگاه، بازدهی به مراتب بیشتری را 

نسبت به سال های قبل داشته است.
از  نحوی  به  است  بهتر  کرد  پیشنهاد  وی 
تا  آید  به عمل  بازدیدکنندگان خارجی هم دعوت 
بتوانیم در حوزه صادرات هم بیشتر فعالیت کنیم. 
تولیدکنندگان سوریه و ترکیه هم برای به نمایش 
آمده اند؛  نمایشگاه  به  خود  محصولات  گذاشتن 
هرچند که کیفیت کالاهای سوری بسیار پایین است 
و از آنها استقبال هم نشد، اما به هر جهت حضور آنها 

میانگین کیفی نمایشگاه را کاهش داده است.
وی در ارتباط با مقایسه دوران تحریم و پسا برجام 
از  برخی  برای  دوره،  دو  این  است  ممکن  گفت: 
همکاران ما به علت نوع فعالیت و مراوداتی که دارند 
تفاوت زیادی داشته باشد. اما برای شرکت ما تفاوت 
محسوسی نداشت و ما همواره سعی بر این داشته ایم 
از  هرچند  را،  خود  هدف  تنها،  شرایطی  هر  تحت 

مسیرهای مختلف دنبال کنیم. 
پازوکی در بخش دیگری از سخنانش در ارتباط با 
موضوع قاچاق و مبارزه با آن گفت: صحبت های 
زیادی در ارتباط با مبارزه با قاچاق مطرح شده است. 
اما هنوز آثار آن در بازار نمایان نشده است. به نظر 
تغییر چندانی  قاچاق  ورود کالای  می رسد حجم 
نداشته است و تنها مسیر ورود آن تغییر کرده است. 
این تولیدکننده در رابطه با وضعیت تولید و فروش 
شرکت خود گفت: متأسفانه در سال های اخیر تولید 
و فروش حرکت نزولی داشته است که علت اصلی 
ضمن  است.  مردم  خرید  قدرت  کاهش  نیز  آن 
در  اخیرا  ترک  برندهای  فروشگاه هایی که  این که 
کشور ما دایر کرده اند که در آن کالاهای بی کیفیت 
را با قیمت پایین عرضه می کنند. به تولیدکننده های 
داخلی کشور ما ضربه می زنند. چرا که مصرف کننده 
داخلی به محض آن که نام پوشاک ترک را می شنود 
به سوی آن جذب می شود و این برداشت را دارند 
که پوشاک ترک همواره از کیفیت بالاتری نسبت 
به پوشاک تولید داخل برخوردار است. درحالی که 
فروشگاه ها عرضه می شوند  این  در  کالاهایی که 
از رده خارج شده و درجه چندم  غالباً محصولات 

این شرکت ها می باشد.
را  تولیدکنندگان  از  دولت  حمایت  پایان  در  وی 
ضروری دانست و ابراز امیدواری کرد با کنترل ورود 
کالای قاچاق و حمایت مالی دولت از تولیدکنندگان 
داخلی، در آینده نزدیک بتوانیم بار دیگر شاهد رشد 
و رونق در این بخش از صنعت و به دنبال آن رشد 

اقتصاد کل کشور باشیم. 


